
 

 
 
 
 
 
 

Schriftelijke vragen 
Elke vrouw verdient een veilige plek 
 
Geweld tegen vrouwen is een hardnekkig en structureel probleem. Uit onderzoek van EenVandaag 
is gebleken dat 75 procent van de jonge vrouwen het afgelopen jaar seksueel werd geïntimideerd 
in de openbare ruimte. Ondanks de inwerkingtreding van de Wet Seksuele Misdrijven op 1 juli 
2024, is in slechts 4 procent van deze gevallen aangifte gedaan.1 

Maar helaas strekt geweld tegen vrouwen verder dan de openbare ruimte. Nederland beschikt 
over ongeveer 1.000 opvangplekken voor slachtoffers van huiselijk geweld, terwijl dit er volgens 
het Verdrag van Istanbul minstens 1.800 zouden moeten zijn. Dat tekort heeft ertoe geleid dat 40 
procent van de gemeenten wachtlijsten heeft voor noodopvang. Daardoor worden vrouwen en 
hun kinderen (de helft van de personen die in Nederland worden opgevangen is immers 
minderjarig) ondergebracht op ongeschikte plekken, zoals hotels, of moeten zij het 
noodgedwongen 'uitzingen' in acute en structureel onveilige (thuis)situaties.2 

Vragen 
1. Welke stappen heeft het college, sinds de inwerkingtreding van de Wet Seksuele Misdrijven, 

genomen om bewustwording, preventie en meldingsbereidheid rondom seksuele intimidatie 
te vergroten? 

2. Wordt er binnen het gemeentelijk beleid structureel gemonitord hoeveel meldingen of 
aangiften van seksuele intimidatie of -misdrijven binnenkomen? En zo ja, hoeveel zijn dat en 
is daarin een trend te herkennen? 

3. Op de website van de gemeente Nieuwkoop zijn verschillende meldpunten te vinden, waar 
inwoners terechtkunnen met zorgen over onder andere ondermijning, ongedierte, 
vliegtuigoverlast en discriminatie. Echter, een specifiek meldpunt voor seksuele intimidatie 
(in de openbare ruimte of elders) ontbreekt. Is het college bereid te onderzoeken of, en op 
welke wijze, een laagdrempelig en zichtbaar meldpunt voor seksuele intimidatie kan worden 
ingericht? Of, indien bestaande meldpunten reeds via andere instanties beschikbaar zijn, 
hoe deze beter zichtbaar en toegankelijk kunnen worden gepresenteerd op de website? 

4. Is het college bekend met locaties in de gemeente die door jonge vrouwen in het bijzonder 
als onveilig worden ervaren? En zo ja, welke maatregelen worden er genomen om de situatie 
te verbeteren? 

5. Kan het college aangeven hoeveel vrouwen (en kinderen) zich in de afgelopen drie jaar 
hebben gemeld met huiselijk geweld gerelateerde problematiek? 

6. Zijn er in de gemeente Nieuwkoop wachtlijsten voor toegang tot noodopvang of andere 
vormen van hulp voor slachtoffers van huiselijk geweld?  

a. Zo ja, hoe lang zijn deze wachtlijsten gemiddeld, en wat is het beleid ten 
aanzien van slachtoffers die niet direct kunnen worden opgevangen? Wat doet 
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het college om te voorkomen dat slachtoffers in onveilige (thuis)situaties 
moeten blijven of worden opgevangen op ongeschikte plekken zoals hotels?  

7. Met welke organisaties werkt de gemeente Nieuwkoop samen op het gebied van de opvang 
en ondersteuning van slachtoffers van huiselijk geweld (bijvoorbeeld Veilig Thuis)? 

8. Is het college bereid om zich, in regionaal samenwerkingsverband, actief in te zetten om de 
opvangcapaciteit uit te breiden, in lijn met het Verdrag van Istanbul? 

9. Elke acht dagen wordt een vrouw in Nederland vermoord. In 6 op de 10 gevallen door een 
(ex)partner. Heeft het college zicht op het aantal (pogingen tot) femicide dat zich de 
afgelopen decennia in de gemeente heeft voorgedaan? Wordt hier zicht op gehouden? 

10. Wat is de inzet van de gemeente Nieuwkoop op het landelijke ‘Plan van Aanpak Stop 
Femicide! ,̓ bijvoorbeeld door te investeren in een integrale samenwerking met Veilig Thuis, 
politie en hulporganisaties om zogeheten ‘rode vlaggenʼ vroegtijdig te signaleren en 
vrouwen met een verhoogd risico op femicide eerder in beeld te krijgen en beter te 
beschermen? 

11. Tijdens de Orange The World-campagne in 2024 kleurde de Reghthuystoren in Nieuwkoop 
oranje om aandacht te vragen voor geweld tegen vrouwen. Is het college voornemens om 
ook dit jaar weer deel te nemen aan Orange The World, bijvoorbeeld door gebouwen oranje 
uit te lichten, vlaggen uit te hangen of op andere manieren aandacht te vragen? 

 
Alvast hartelijk dank voor de beantwoording. 

 
Ingediend door: Marit Kragtwijk & Quinthy Serné, D66 Nieuwkoop 


